
Kako potekajo priprave za volitve 
v celjski okolici 

v kratkem času od kar so lazpisane 
vo l i t ve v občinske, mestne in okrajne 
ljudske odbore je v okoliškem okraju 
politično delo množičnih organizacij 
močno zaživelo. Brez dvoma, da so te
mu pripKjmogle zadnje konference s 
predstavniki množičnih organizacij na 
sedežu okraja in na posameznih pod
ročjih, kjer so razpravljali o smerni
cah za delo v predvol i lnem času. Vidno 
se je pokazala politična organizacija v 
nekaterih občinah, kot je Jurklošter, St. 
Peter, Slivnica in še kje, kjer ni bilo 
čutiti vse leto političnega življenja. 

Pogle jmo kako poteka dosedanje po
litično delo. V Žalcu bodo vol i l i 19 od
bornikov v 8 voli lnih enotah, za okrajni 
L O pa predvidevajo dva odbornika. P o 
litične organizacije so se v tem času 
že večkrat sestale z namenom, kako na 
najboljši način pristopiti k delu. V 
glavnem so se sporazumeli za kandi
date, katere misli jo v prihodnjem ted
nu na zborih vo l ivcev predlagati, ven 
dar še razmišljajo, kar je prav, kdo naj 
bo bodoči predsednik občinskega L O . 
V Zrečah gredo priprave zelo dobro. 
T a m so po osnovnih organizacijah OF 
izvedli uspele politične sestanke, raz
pravljal i so o kandidatih, z zbori v o 
l ivcev pa mislijo pričeti z 2. novem
brom, kjer bodo poleg vprašanj glede 
vol i tev razpravljali tudi o gospodar
skem načrtu občinskega ljudskega od
bora. Odločil i so se za tekmovanje, ki 
so ga napovedali vsem občinskim od
borom OF našega okraja, kateremu se 
bodo brez dvoma odzvale vse občine. 
Tudi v Vitanju pr iprave zelo dobro po
tekajo. Imel i so že politične sestanke, 
kjer .so poleg vol i tev govori l i tudi o 
gospodarskih problemih. Višek poli t ič
nih sestankov je bilo politično zboro
vanje preteklo nedeljo, ko je ljudski 
poslanec tov. Matevž Hace govori l in 
nakazal razne probleme. N j e g o v e be 
sede so navzoči z navdušenjem odobra
val i . Tudi tu pripravljajo gospodarski 
načrt, ki ga bodo na predstojećih zbo
rih vo l ivcev predložil i vo l ivcem v raz
pravo. P rav i jo pa, da nimajo sposobnih 
žena za bodoči občinski L O , kar pa ne 
drži. V Preboldu se že vršijo zbori v o 
l ivcev, na katerih poleg temeljitih raz
prav o kandidatih, proučujejo gospo
darski načrt občine. Frontne organiza
cije so pr ipravi le 34 kandidatov od ka
terih je 1 5 komunistov in tri žene s ka
terimi se vo l ivc i skoraj v celoti stri
njajo. Drugačno je stanje v Polzeli, kjer 
bi morali k delu bolje pristopiti. I z 
gleda, da v tem kraju sami člani Par 
tije nimajo enotnih pogledov in se ne 
čutijo dovolj odgovorne za to, kdo bo 
v bodoče v njihovi občini gospdaril. Iz 
nerazumljivih vz rokov je predsednik 
občine celo odpovedal politični sesta
nek, ki ga je sklical občinski odbor OF. 
verjetno zaradi neke pr iredi tve v tam
kajšnji tovarni. Sicer predsednik ob
činskega odbora OF pravi , da bodo te 
dni že zbori vo l ivcev . Toda brez Fron
te in aktivnega posega partiiskih orga
nizacij je malo verjetno, da bodo ti 
zbori dobro uspeli. Podobno je tudi v 
Jurkloštru, čeprav so se sicer nekam 
premaknili iz mr tve točke. Tam se ne
kateri najboli odgovoi-ni sicer trudijo 
dvignit i politično razpoloženje, toda p o 
zabili so, za politično delo zainteresi
rati množične organizacije, pa tudi 
društva kot n. pr. lovce, ki je številčno 
močna organizacija. Zaradi tega se lah
ko zgodi, da bo lovska družina organi
zirala lov ravno v času, ko bo sklican 
politični sestanek. K l i u b temu. da ie 
član občinskega komiteja tov. K I ai ne 
tudi predsednik lovske družine g o v o 
rijo, da mislijo pripravit i več jo lovsko 
prireditev celo na dan vol i tev . Naj ko 
munisti v tej občini že enkrat stopijo 
na pot, ki j im je bila nakazana ob pri
liki pregleda dela tamkajšnjih poli t ič
nih organizacij ako hočejo, da bodo 
predstojeće naloge zadovol j ivo rešili. V 
Rogatcu izgleda, da je preveč koman
de ter premalo političnega dela z mno
žicami. Zelo dobro je preteklo nedeljo 
uspelo politično zborovanie, na k^t^^rern 
je govori l ljudski poslanec tovariš 
Tramšek, toda situacija v Florijanu in 
Donački gori pa narekuje potrebo po 
političnih razpravah z ljudmi po vaseh, 
ne pa samo v Rogatcu. Nepr imerno 
bolje so začeli v Šentjurju, kjer uspeš
no rešujejo poleg političnih tudi gospo
darska vprašanja. Najprej so imeli po 

litične sestanke po osnovnih organiza
cijah OF, sedaj pa pristopajo k zbo 
rom vol ivcev , kjer bodo končno od lo 
čili o kandidatih in o tri letnem gospo
darskem načrtu. P o teh zborih pa bodo 
organizirali vel iko politično zborovanje, 
kjer bo na zahtevo množic govori la 
ljudski poslanec tov. Helena Borovšak, 
katero si ljudje želi jo tudi za okrajne
ga odbornika. Na področju občine Gri
že so imeli tri dobro uspele politične 
sestanke, z zbori vo l ivcev pa pričnejo 
te dni. Od 45 kandidatov, za katere so 
se na sestanku množičnih organizacij 
sporazumeli, j e 2 4 članov Part i je in od 
tega 11 žena. Vse njihovo delo potrju
je , da so dobro pričeli, vendar p i bo 
še boljši uspeh, če bodo pritegnili k 
predvoli lnemu delu več zavednega de
lavstva iz tamkajšnjega rudnika Zabu-
kovca. Pomembno je omeniti zadržanje 
predsednika občinskega odbora OF v 
Brasloiičah tov. Rojška, ki baje nima 
časa za politično delo. On ni našel časa, 
da bi ,sklical občinski odbor OF za v o 
li tve, kjer bi se pogovori l i o organiza
ciji dela. K a r so do sedaj naredili j e v 
glavnem delo tajnika občine, ki po 
vseh ugotovitvah zelo krepi svojo k o 
mandno v logo . Podobno stanje je še v 
Zusmu, kjer odgovorni ljudje zelo malo 
vedo povedati o kandidatih bodočih ob
činskih odbornikih. Posebno obravnavo 
pa zasluži odnos odgovornih ljudi na 
Vranskem, kjer j e potrebno obsoditi 
brezdušen odnos nekaterih, ko vse de
lajo brez sleherne perspektive. Izgleda, 
da tamkajšnji člani Par t i je niso v sta
nju spregledati in se ot^-esti oportuni-
stičnih navlak, ki j im že lep čas j eml je 
jo vso perspektivo, da ne govor imo o 
frontnih organizacijah, katere praktič
no ne ž iv i jo v tej občini. Vprašanje se 
res postavlja, kdo bo gospodaril v bo
doče v občinskem L O Vransko. Morda 
ljudje reakcionarnega kova. ljudje, ki 
nimajo niti pravice do frontne legi t i 
macije? Umestno je vprašati tovariše 
na Vranskem, kdo naj potem vodi po
litično aktivizacijo, če partijske in 
frontne organizacije kljub pomoči od 
okraja še vedno zdijo in čakajo nekoga, 
ki j ih bo rešil iz začaranega kroga! 
Nujno je , da se takoj pogovori jo o kan
didatih za bodoče občinske L O , da l jud
stvo odloča o njili in o bodočem gospo
darskem razvoju občine, ne pa da to 
delo, ki je odločilnega pomena, rešujejo 
v ozkem krogu le nekateri na sedežu 
občine. Nasprotno pa se zelo dobro pr i 
pravljajo na vo l i tve v Polju in v Pod
četrtku, kjer množične organizacije, 
zlasti Fronta, polagajo vso pažnjo mno
žičnemu političnemu delu. 2e oddržani 
politični sestanki kažejo vel iko zani
manje ljudi za vrsto gospodarskih vpra
šanj. V Polju je čez 200 kmetov poslu
šalo ljudskega poslanca tov. Lubeja, 
kjer so se zelo zanimali za obnovo v i 
nogradov, sadovnjakov, za elektrif ika
cijo, popravi lo cest itd. T o potrjuje, 
koliko se ljudje zanimajo za bodoče g o 
spodarstvo občine. Slična, sicer z manj
šo udeležbo, je bila razprava v Imenem, 
kjer so ljudje izražali pripravljenost za 
sodelovanje pri reševanju vseh gospo
darskih vprašanj. 

Tudi v ostalih občinah se dnevno 
krepijo frontne in ostale organizacije, 
ki več ali manj uspešno politično pri
pravl jajo teren. Toda teh nekaj ugoto
v i tev iz prvih dni predvoli lnega pol i 
tičnega dela nas opozarja na nekatere 
slabosti, s katerimi j e potrebno sproti 
obračunati in j ih odpravljati . Vse pre
več sloni delo v nekaterih občinah na 
formalnem izvrševanju nalog brez pra
v e politične vsebine. Ponekod se zado
voljujejo ob slabo pripravljenih zborih 
vo l ivcev z minimalno udeležbo v o l i v 
cev, kljub temu, da bi z večjo akt ivi
zacijo množic lahko dosegli primerno 
udeležbo. 

Istočasno se vrši jo pr iprave za vo l i t 
v e v zbor proizvajalcev. Izgleda pa, 
verjetno zaradi mnenja, da bo to ne
primerno lažja naloga, kot vo l i tve v 
občinske L O , da še po posameznih ko
lektivih ni prišlo do širše razprave o 
vol i tvah sploh. Mislimo, da bi morale 
sindikalne podružnice o tem že močno 
razpravljati , zlasti še, ker se delovnih 
kolekt ivov ne tičejo samo vo l i tve v 
zbor proizvajalcev, temveč morajo prav 
oni biti posebno zainteresirani na bo
dočem sestavu občinskih ljudskih od
borov, kateri bodo odločali o uporabi 

sredstev, ki j ih že dajejo in jih oodo 
dajali delavci od svojega viška dela za 
razvoj komunalnega gospodarstva ob 
čine. Tudi splošne kmetijske zadruge 
in K D Z se pripravljajo na izredne obč
ne zbore, kjer bodo člani vol i l i l e l e -
gate za okrajni zadružni zbor, na ka
terem bo izvoljenih 9 delegatov iz K Z 
in 1 iz K D Z v okrajni zbor proizvajal
cev. Pravi lno in potrebno je, da se vse 
politične organizacije zanimajo in moč
no podprejo upravne odbore, zlasti p i i 
aktivizaciji članov za ta občni znur, kjer 
ne bodo samo formalno izvedli vol i tve , 
temveč se bodo pogovori l i o vrsti za
družnih vprašanj, istočasno pa se bodo 
dostojno pripravil i na vo l i tve v ljudske 
odbore. Izredni občni zbori se bodo v 
g lavnem izvršili v nedeljo 9. novembra, 
za kar je še dovolj časa izvesti teme
ljite priprave. 

T o je nekaj ugotovitev iz dosedanjega 
dela za predstoječe vol i tve . Smatramo 
poudariti potrebo, da čim hitreje in 
vztrajneje odklanjamo vse negativne 
pojave ter odločno nastopamo proti 
škodlj ivim tendencam, ki se pojavljajo, 
namreč da je potrebno kandidirati l ju
di, ki se ne bavi jo s polit iko ali češ, 
želimo »naše« ljudi v bodočih občinah 
itd. T o so pobožne želje nekaterih, ki 
j im še danes ne gre v račun sodelova
nje ljudskih množic. Vse dobre strani 
dosedanjega dela pa je potrebno s pr i 
dom uporabljati in jačati politično delo 
z množicami, pri čemer se bodo front
ne organizacije okrepile in usposobile 
za nadaljnjo vzgojno politično delo. 

Kač Ka re l 

P O S I L J A B O R B E N E P O Z D R A V E 

V I . K O N G R E S U K O M U N I S T I Č N E 

P A R T I J E J U G O S L A V I J E I N M U 

O B L J U B L J A , D A B O V L O Z i L V S E 

SVOJE S I L E Z A I Z G R A D I T E V 

S O C I A L I Z M A 

Nagradno tekmovanje 

Da bi tudi naš list čim bolj pr ipo
mogel k izvedbi zadnje točke napo
vedanega tekmovanja O O OF Cel je -
okolica, v kateri poziva na čim hi
trejše obveščanje javnosti o pripra
vah na vol i tve , razpisujemo nagrad
no tekmovanje za tri najboljše pr i 
spevke v času vol i tev v občinske 
ljudske odbore. Tekmovanje se na
naša na najboljše članke in reporta
že iz predvoli lnega obdobja. 

Pogoj i , ki j ih postavlja uredništvo 
so naslednji: 

Članek ali reportaža morata biti 
zgrajena na osnovi konkretnih pr i 
lik ter z resničnimi navedbami. Sme 
obsegati največ dve redko tipkani 
strani (daljši članki pri nas sploh 
niso zaželeni). Pr iporočamo tudi sli
kovni material. 

O izidu tekmovanja bo sklepal 
uredniški odbor s predstavniki front
nih odborov obeh okrajev in mesta 
po končanih vol i tvah. 

Prva nagrada je 3000 din, druga 
2000 din in tretja 1000 din, pr ispev
ki, ki bodo objavljeni, a ne nagra
jeni, bodo na običajen način honori
rani. 

Uredništvo 

P O P R A V E K 

V zadnji številki se nam je v r i 
nila neljuba pomota. P r i programu 
napovedanega tekmovanja O O OF 
smo poročali, da frontovci okraja 
Celje-okolica tekmujejo z vsemi OO 
OF. V resnici je OO OF Cel je-okol i 
ca napovedal tekmovanje le O O O F 
Ljubljana-okolici in O O OF Mar i -
bor-okolici . 

UredništTO 

2ENE O K R A J A C E L J E - O K O L I C A SO Z B O R O V A L E • 

Ni stvari, na katerih hi ne hila 
zainteresirana tudi nasa žena 

Okrajni konferenci A F 2 okraja Celje-okolica so prvič prisostvova 
tudi delegatke iz priključenega dela bivšega poljčanskega okraja ter i 
je konference udeležilo 110 delegatk, ki so zastopale 4 0 občinskih o< 
borov. Konferenci je prisostvoval sekretar Okrajnega komiteja tov. Vin i 
Sumrada, sekretar Okrajnega odbora OF tov. K a r e l Kač , članica Glavne J 
odbora A F 2 tov. Cita Bole in predsednica Okrajnega odbora R K tovarf 
sica Anka Kristan. 

S K L E P Z E N A N A J B O , D A N A P R E D 
S T O J E Ć I H V O L I T V A H 

2 E N A V O L I 2 E N O 
Po uvodnem poročilu sekretarke se 

je razvila živahna razprava in ve l iko 
število obravnavanih vprašanj je po 
kazalo, kako nujna so taka posvetova
nja. Mnogo vprašanj teži našo ženo-
delavko in gospodinjo, ki j ih je bilo in 
jih bo še treba z razpravljanjem in z 
izmenjavo mnenj razjasniti. 

Toplo pozdravljen je spregovoril se
kretar Okrajnega komiteja tov. Vinko 
Sumrada, ki je razčlenil današnji sve
tovni položaj in naše stališče do raznih 
problemov, objasnil važnost predstoječih 
vol i tev in grajal nazadovanje števila 
žena v upravno-polit ičnem udejstvova-
nju, kar naj se ob predstoječih vol i tvah 
temeljito spremeni. Ce pogledamo, da 
smo pri krajevnih ljudskih odborih 
imeli 15 odstotkov odbornic, a je prišlo 
v občinske odbore le 66 žena, to je 
komaj 3 odstotke vseh odbornikov, v 
okrajni ljudski odbor pa le ena žena, 
in sicer naša požrtvovalna ljudska po
slanka tov. Helena Borovšak, nam to 
dokazuje, da so žene dopustile stalno 
padanje udeležbe žena v javnih funkci
jah. Ta statistika je porazna in ne more 
dati ženam tisto moč pri sodelovanju v 
upravnem aparatu, ki so si jo po svoji 
dokazani agilnosti in požrtvovalnosti pri 
delu za skupnost zaslužile. Naj bo za 
to krivda kjer koli, sklep žena naj bo, 
da naj na predstoječih vol i tvah žena 
vol i ženo. L e na ta način bomo laže in 
uspešneje sodelovale pri odločitvah in 
ukrepih, ki so za ženo bistvene. 

F R O N T N I O D B O R I N U D I J O 
P R E M A L O P O M O C I S E K C I J I 2 E N A 

Sekretar Okrajnega odbora O F tov. 
Kare l Kač je nakazal povezavo organi
zacijo Ljudske fronte z organizacijo 
žena, ki je sekcija Fronte, z njenim 
programom in ciljem. Zato morajo od
bori O F nuditi ženam vso pomoč pri 
njihovem delu. Kjerkol i je ta povezava 
slaba ali je sploh ni, je potrebno od
praviti to vrzel , da bodo uspehi večj i . 
Splošno mnenje žena je , da odbori O F 
nudijo le malo pomoči sekctji žena pri 
nj ihovem delu, vendar je treba v ko
rist celotnega dela prekiniti s to ožino 
in preiti na širše medsebojno delovanje. 
Končno ni stvari, pri katerih bi ne bila 
zainteresirana tudi naša žena. Res je, 
da občins*ki kakor tudi vaški odbori O F 
ne vabi jo odbornic A F 2 na svoje seje, 
zato marsikje frontni odbori niti ne 
poznajo dejavnosti žena. 

Tovarišica Boletova, članica Glavne
ga odbora АБ"'2 Slovenije, j e naglasila, 
da je konferenca pokazala vrsto dobrih 
pr imerov dosedanjega dela, vendar tudi 
pomanjkljivosti , predvsem v vzgojnem 
àelu med ženami in pravilno vzgo jo 
ženske in moške mladine. 2eno je treba 
usmerjati v več jo gospodarsko in pol i 
tično sodelovanje. V svojem govoru je 
obsodila nepravilni odnos nekaterih 
podjetij do žena delavk, pokazala kon
kretno na primer delavk v Storah in 
pozvala delegatke k obravnavanju ta
kih perečih problemov. 

P R O B L E M B R E Z P O S E L N O S T I 2 E N A 
J E P R E H O D N E G A Z N A C A J A — 

K A K O G A B O M O N A J L A 2 E R E S I L I ? 

V široki diskusiji delegatk je izsto
pila borba za pravi lno uporabo otroških 
doklad, problem trenutno nezaposlenih 
žena, ki bi se dal omili t i tudi s tem, da 
bi dobro situirane tovarišice prepuščale 
mesta takim, ki j im je namestitev vsak
danji kruh, seveda, če njena s trokov
nost ni izrazito potrebna na tistem de-

DELOVNI KOLEKTIV 

CINKARNE 
pozdravlja VI. kongres KP j in njegovo 
delo za ohranitev miru in za nedotak
ljivost naših meja ter zmagovit razvoj 
socializma pri nasi 

lovnem mestu. A l i ne iz.stopa morda fl 
tem trenutnem problemu pred nas mej 
rilo socialističnega človeka, ki uvic 
tudi potrebo svojega potrebnejšega so 
človeka? Tako bi se v celjski okolici 
trenutno ta zadeva najhitreje uredila 
ker je končno to le prehodni pojav 
Postaviti to kot »problem nezaposle. 
nosti« pa ni točno, nezaposlenosti v k ra-
jevnih merilih sicer obstojajo, venda 
je naša domovina velika in potrebujt 
še mnogo različne delovne sile. 

S E K C I J A Z A D R U 2 N I C JE I M E L A ?Л 
N E K A J U S P E H O V j 

Sekretarka sekcije zadružnic okraji 
Celje-okolica je poročala o delu sekcije 
ki je imela že nekaj uspehov. V e n d J 
se bo moralo tudi to delo poglobiti 2 
izboljšanje strokovnega znanja našeg 
kmečkega naraščaja. Nekatere zadrug 
so to nalogo že sprevidele. Bile so pri 
pravljene tudi pomagati in poslat 
kmečko mladino v šolo. Zadruga Rifen 
gozd je n. pr. sprejela sklep, da bo šti 
pendirala štiri kmečke fante, ki naj t 
šli v enoletno kmetijsko šolo. Zal teg 
sklepa ni mogla izvesti, ker očetje nis 
pokazali toliko razumevanja, da bi da. 
svoje sinove v šolo. Naše kmetijstv 
bomo dvignil i le takrat, kadar bo na 
kmet imel boljšo kmetijsko izobrazba, 
kot n. pr. v inozemstvu —• v Svici aÉ 
skandinavskih državah — kjer _тогј 
imeti vsak kmečki sin, ki prevzame go 
spodarstvo, primerno kmetijsko šolski 
izobrazbo. 

D V I G I Z O B R A Z B E Z E N A 

Sledili so referati in razprava o vzgc 
ji staršev in njen odraz na predšolski 
šolsko in odraslo mladino. T u je odprt 
široko neobdelano polje, ki kliče p 
udejstvovanju. Zanimive smernice s 
bile podane o vzgojno izobraževalner 
delu v naših prosvetno kulturnih dru 
štvih »Svoboda« z ozirom na našo žen 
in bi delovanje v smislu predvojnegi 
dela naših » S v o b o d « gotovo tudi dane 
pokazalo dobre uspehe za dvig izobrazbi 
žene in njene politične razgledanosti. L 
teh predvojnih » S v o b o d « so izšle žen( 
delavke revolucionarke, polne resnične
ga življenjskega znanja in najglobje to-
variške zavest i do sočloveka ter visoku 
moralnih kvalitet . T 

Gospodinjski tečaji so zavzeli prijj 
ljubljeno obliko izobraževanja žen, k 
pa naj gredo še bolj v širino splošni 
izobrazbe, čeprav ni oporekati, da j 
znanje gospodinjstva predpogoj za sre6 
no in zdravo družino. 

Predsednica Rdečega križa je razčle 
nila potrebo in namen zdravstvenih te 
čajev za žensko kmečko mladino v sta 
rosti 17 in 18 let, kar je bilo na konfe 
renči sprejeto z ve l ik im odobravanjem 
Korist i teh tečajev bodo nedvomne 
dvigni le izobrazbo kmečke ženske mla
dine in bo to vidno na vseh popriščih 
njenega dela. 

Konferenca je predlagala 10 sklepov 
ki se nanašajo predvsem na dvig idejnfi 
politične vzgoje žena in vključevanji 
žena v organe ljudske oblasti in druž
bene organizacije. 

Delegatke so izvol i le 29 članic v not 
Okrajni izvršni odbor in 4 2 delegatk za 
I V . kongres A F Z Slovenije, ki bo v dneh 
15. in 16. novembra v Ljubljani . Do ta
krat bodo utrdile občinske odbore in 
preko njih vaške odbore. T o bo pred 
priprava naše žene na predstoječe vo
l i tve v občinske odbore, pri katerih bo 
odločala naša žena enakopravno v ko
rist nje same in naše skupnosti. 

Ro 


